
Změna systému nakládaní s odpadem na území obce VESTEC – door-to-door 

 

Obec VESTEC zavádí od 1. ledna 2025 nový systém sběru odpadů pro komoditu plast a papír, 

tedy „sběr odpadů od domu“ (tzv. „door to door“), který má za cíl snížit množství odpadů ukládaných 

na skládku a naopak zvýšit objem recyklovatelného odpadu. Náklady na likvidaci a svoz odpadů jsou 

pro nás všechny velmi vysoké. Obec v současné době dotuje odvoz a likvidaci odpadu nemalými 

finančními prostředky, což není v souladu s naším řádným hospodařením. 

Co je cílem systému? 

Cílem rozmístění nádob na plast a papír do domácností je tedy zvýšit míru třídění tak, abychom na 

skládku ukládali co nejméně komunálního odpadu a nezatěžovali tak zbytečně jednak životní prostředí 

a jednak svoje peněženky. A také se snažíme, aby pro Vás to zvýšené úsilí s tříděním bylo co 

nejpohodlnější a nemuseli jste s každým vytříděným odpadem docházet příliš daleko. Je totiž 

prokázáno, že čím vzdálenější mají lidé kontejnery od domu, tím se snižuje jejich ochota třídit. Navíc 

díky zvýšenému třídění plastů, kovů, papíru, i skla pak obec dostává i vyšší odměny za separaci odpadu 

od společnosti EKO-KOM, a ty pak můžeme použít na doplatek za svoz a likvidaci komunálního odpadu, 

na který musíme stále více doplácet. 

Jak bude systém fungovat? 

Všechny domácnosti obdrží zdarma do konce letošního roku dvě nové popelnice na tříděný odpad 

– černou se žlutými znaky na plast a černou s modrými znaky na papír. Obě o objemu 240 litrů. Svoz 

odpadů (s platností od 1. ledna 2025) je naplánován tak, že nádoby na papír a plast budou sváženy 1x 

za měsíc. Po zavedení nového systému dojde od roku 2025 ke změně v četnosti svozu komunálního 

odpadu, kdy tento bude svážen jen s četností 1x za 14 dní a týdenní svozy budou zrušeny. Pro ostatní 

komodity odpadu se nic nemění.  Jednou ze složek, které v černých popelnicích s komunálním odpadem 

tvoří velkou část, je bioodpad. A ten do směsného komunálního odpadu rozhodně nepatří. Každá 

domácnost obdrží svozový kalendář, podle kterého si bude nádoby chystat před dům.  

Zůstanou v obci tzv. sběrná hnízda? 

Tzv. sběrná hnízda nadále zůstanou, ale především pro ostatní složky odpadu, tedy sklo, kov, textil či 

tuky a oleje. Kontejnery na plast a papír (na rozdíl od některých jiných obcí) budeme  stahovat z třídících 

hnízd do 31.12.2024.  Pouze za parkem zůstane prozatím 1 kontejner na plast a 1 kontejner na papír  

Systém se zavádí povinně pro všechny rodinné domy a rekreační objekty v naší obci a tomu se 

přizpůsobuje i systém svozů. Upozorňujeme, že povinnost třídit odpad ukládá občanům zákon č. 

541/2020 Sb. O odpadech v platném znění. 

Finanční efekt pro občana? 

Pokud budou domácnosti poctivě třídit, sníží tak objem směsného komunálního odpadu v černé 

nádobě a tím se do budoucna předejde dramatickému zvyšování poplatků za likvidaci odpadu. 



Proč to děláme? 

• Nutí nás k tomu změny legislativy v oblasti zákona o odpadech – tato nařízení jsou daná a my 

je neovlivníme a jsou pro obce stále více přísnější. 

• Děláme to pro Vás občany, abychom Vám nevysávali Vaše peněženky. 

Závěr 

Vážení spoluobčané, jsme si vědomi, že nový systém může přinést nějaké nejasnosti a možná i drobné 

problémy. Prosíme Vás o trpělivost a toleranci v této fázi změny třídění a svozu odpadů. Vaše dotazy, 

návrhy a připomínky jsou vítány. Můžete se na nás s nimi obrátit. Spolu se zastupitelstvem věříme, že 

nový systém přispěje k lepšímu životnímu prostředí a pohodě nás všech. 

 

Jaroslav Janata, starosta 


